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P R O T O K Ó Ł  Nr  LVIII/10 

sesji Rady Miejskiej Mieroszowa 

odbytej w dniu 29 października  2010r. 

w Urzędzie Miejskim w Mieroszowie . 

 

Godzina rozpoczęcia: 13:00 

Godzina zakończenia: 15:50 

 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca  Rady Miejskiej – Pani Justyna 

Rogulska stwierdziła, że na stan 15 radnych Rady Miejskiej obecnych jest 11 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1a do niniejszego protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1b do niniejszego protokołu. 

Następnie Pani Przewodnicząca powitała zaproszonych gości : 

- Burmistrza Mieroszowa – Pana Andrzeja Laszkiewicza, 

- Kierowników jednostek organizacyjnych Gminy,  

- Kierowników referatów Urzędu Miejskiego. 

 

Ad.2.Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna Rogulska odczytała  

proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej Mieroszowa. 

4. Informacja Przewodniczącej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej Mieroszowa. 

7. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy Mieroszów na 2010 rok. 
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9. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej Gminy Mieroszów. 

10. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: zakresu i formy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Mieroszów za I półrocze 

danego roku budżetowego. 

11. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: zakresu i formy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze samorządowej 

instytucji kultury utworzonej w celu wykonywania zadań publicznych. 

12. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości, opłaty od posiadania psów oraz zwolnień  

z tych podatków na 2011 rok. 

13. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: objęcia przez Gminę 

Mieroszów nowych 178 udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

spółki pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „SANIKOM” sp.  

z o. o. w Lubawce. 

14. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: zabezpieczenia  

na mieniu gminnym kredytu komercyjnego lub pożyczki z WFOŚiGW  

na zadanie w ramach realizacji projektu „Budowa środkowo sudeckiego 

regionu gospodarki odpadami w oparciu o zakład unieszkodliwiania odpadów  

w Lubawce”. 

15. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie zasad dalszego 

korzystania przez Wałbrzyski Związek Wodociągów i Kanalizacji z obiektów  

i urządzeń znajdujących się na terenie gminy Mieroszów. 

16. Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: gromadzenia 

dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki budżetowe 

prowadzące działalność w zakresie oświaty. 

17. Odpowiedzi na pytania zadane na poprzedniej sesji. 

18. Odpowiedzi na zapytania, oświadczenia i wnioski radnych. 

19. Wolne wnioski, informacje, apele. 

20. Zakończenia obrad. 
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Ad.3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej Mieroszowa. 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna Rogulska poinformowała, że 

protokół z sesji, z dnia 29 października 2010r.  został sporządzony w terminie  

i wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej, ponadto został zamieszczony na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego. 

Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły żadne wnioski.  

 

Następnie Pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych chce wnieść uwagi  

do protokołu. 

 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół 

 

Protokół z LVII sesji Rady Miejskiej został przyjęty 9 głosami „za”, 0 „przeciw”, 

2”wstrzymującymi się”. 

 

Ad.4.Informacja Przewodniczącej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym omówiła Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna 

Rogulska, informując że w/w okresie uczestniczyła w obradach Komisji Ogólnej, 

które odbyło się w dniach 7 i 28 października 2010r.  

 

Ad.5.Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami omówił 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz. 

 

Sprawozdanie  z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 2 do tego 

protokołu. 
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Na sesję Rady Miejskiej przybyli Radni : Pan Mieczysław Wujda, Pan Michał Sowa. 

Stan obecnych Radnych -13. 

 

Ad.6.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej Mieroszowa omówił 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz. 

 

Sprawozdanie z wykonania uchwał stanowi załącznik nr 3 do tego protokołu. 

 

Ad.7.Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radna – Pani Elżbieta Szczepkowska zwróciła się z pytaniem w sprawie kosztu 

rekultywacji wysypiska śmieci i co będzie do zrealizowania po stronie gminy. 

 

Radny – Pan Ryszard Gubernat  zwrócił się z pytaniem czego dotyczy aneks do 

umowy o modernizację Przedszkola Miejskiego, 

 

Radny – Pan Maciej Baran zwrócił się z pytaniem kiedy zostanie przekazany lokal 

w Unisławiu Śląskim na podstawie przyjętej przez Radę uchwały. 

 

Na sesję Rady Miejskiej przybył Radny – Pan Krzysztof Kręzel. Stan obecnych – 14. 

 

Ad.8.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy Mieroszów na 2010 rok omówiła Skarbnik Gminy – Pani 

Iwona Wojciechowska - Zatorska, informując że zwiększenie planu dochodów o 

kwotę 22.000 zł dotyczy zwiększonych wpływów z opłat za zezwolenie na sprzedaż 

alkoholu z przeznaczeniem tej kwoty na wydatki z rozdziału 85154 – Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi. Kwota 35.470 zł zwiększyła dochody z tytułu opłat i kar  

za korzystanie ze środowiska i w części tj. 35.036 zł została przeznaczona na zadanie 

Budowa kanalizacji sanitarnej w Mieroszowie rozdział 90019 a w części  

na zmniejszenie dochodów w rozdziale 80195 kwota 434 zł.  
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Przemieszczenie w rozdziale 60078 kwoty 160.880 zł wynika z błędnie przyjętej 

klasyfikacji w uchwale z miesiąca września jest w § 6330 a powinno być na § 6050. 

Zmniejszenie wydatków o kwotę 41.891 zł nastąpiło na zadaniu Przebudowa wraz  

z termomodernizacją Przedszkola Miejskiego w Mieroszowie rozdział 80104 

ponieważ obniżono dla wykonawcy stawkę VAT z tyt. robót prowadzonych  

w budynku zabytkowym. Zaoszczędzoną kwotę przeznaczono na zwiększenie 

wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90001 na zadanie Budowa kanalizacji 

sanitarnej w Mieroszowie. 

W związku z brakiem realizacji zadań pn. Przebudowa muru oporowego przy  

ul. Dolnej w Mieroszowie kwota 80.000 zł rozdz. 60016,  rozdz. 70005 Remont 

budynku przy ul. Wojska Polskiego 3 w Mieroszowie 100.000 zł, przy  

ul. Żeromskiego 28 w Mieroszowie kwota 20.000 zł oraz w Unisławiu Śląskim Nr 4b 

kwota 95.000 zł kwota ogółem 295.000 zł, dokonuje się zmniejszenia planu wydatków 

w omawianych rozdziałach oraz zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 80195  

§ 6298 na kwotę 285.000 zł. ponieważ  10.000 zł z remontu na Żeromskiego 

przeznacza się na zwiększenie wydatków w rozdz. 70005 w § 4210 kwota 4.000 zł  

 i § 4300 6.000 zł na wydatki związane z remontem świetlicy środowiskowej  

w Mieroszowie. 

 Z oszczędności na wynagrodzeniach osobowych w Szkole Podstawowej  

w Mieroszowie co wynika z zatrudniania nauczycieli o niższym stopniu awansu 

zawodowego i zabezpieczonych a niewypłaconych środkach na odprawy z tyt. 

przejścia na wcześniejsze emerytury a także pozostałych środkach po wypłaceniu 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego w rozdziałach 80101, 80103 i 85401 kwota 

ogółem w wysokości 182.223 zł zmniejsza wydatki i przeznaczona zostaje na 

zmniejszenie dochodów w rozdziale 80195 § 6298. Zmniejszono wydatki w rozdziale 

85195 zabezpieczone na zakup ekspertyz i opinii w celu reaktywowania uzdrowiska 

Sokołowsko ponieważ w roku bieżącym nie będą one poniesione. Z tej kwoty 

przeznaczono na zwiększenie wydatków w rozdziale 75023 -  38.000 zł na zakup 

sprzętu  

i oprogramowania dla ZGKiM w związku z przejęciem przez gminę od stycznia 2011 

r. gospodarki ściekami. Pozostałą kwotę w wys. 12.000 zł przeznacza się  na 
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zmniejszenie dochodów w rozdziale 80195 § 6298. Zmniejszenia po stronie dochodów 

w rozdziale 80195 na zadaniu Budowa Gminnego Centrum Sportowo – Edukacyjnego 

wynikają z obaw, że planowana kwota zwrotu środków z UE jaka miała nastąpić  

 w 2010r. może przesunąć się na rok 2011r. 

Zmniejsza się wydatki w rozdziale 92105 o 4.000 zł zabezpieczonych  

w budżecie na dotację -  dofinansowanie zadań własnych gminy,  ze względu na brak 

oferentów kwota nie zostanie wykorzystana dlatego też przeznacza się ją na 

zmniejszenie dochodów w rozdziale 80195 § 6298. 

Ponieważ zachodzi konieczność wprowadzenia zmian w budżecie gminy po stronie 

dochodów i wydatków pomiędzy działami co jest wyłączną kompetencją organu 

stanowiącego, w związku z powyższym podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie 

jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska otworzyła 

dyskusje w tym punkcie. 

 

W dyskusji głos zabrali : Radny – Pan Jerzy Żak, Radny – Pan Piotr Brzęcki, 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz. 

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie informując jednocześnie, że zgodnie z 

zapisami Statutu Gminy głosowanie odbędzie się w trybie jawnym imiennym. 

 

Uchwała Nr LVIII/253/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Mieroszów na 2010r. została 

podjęta 10 głosami „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymującymi się”. 
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Za podjęciem powyższej uchwały głosowali Radni : Pani Maria Chmielnicka, Pan 

Ryszard Gubernat, Pan Krzysztof Kręzel,  Pan Jan Kucharski, Pan Jacek Nahorecki, 

Pani Justyna Rogulska, Pan Michał Sowa, Pani Elżbieta Szczepkowska, Pan 

Mieczysław Wujda, Pan Jerzy Żak. 

 

Przeciw podjęciu Uchwały głosował Radny – Pan Maciej Baran. 

 

Wstrzymali się od głosu Radni : Pani Dorota Błażejowska,  Pan Piotr Brzęcki, Pan 

Robert Gałązka. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 4 do tego protokołu. 

 

Ad.9.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej Gminy Mieroszów omówiła Skarbnik Gminy – 

Pani Iwona Wojciechowska – Zatorska, informując że na podstawie przepisów 

prawa przytoczonych na wstępie Uchwały organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego określa tryb prac nad projektem uchwały budżetowej.  

Stąd konieczne jest podjecie w/w uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska otworzyła 

dyskusje w tym punkcie. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna 

Rogulska odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 
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Uchwała Nr LVIII/254/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Mieroszów została 

podjęta 13 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się”. 

 

Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 5 do tego protokołu. 

 

Ad.10.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: zakresu i formy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Mieroszów za I półrocze 

danego roku budżetowego omówiła Skarbnik Gminy – Pani Wojciechowska – 

Zatorska, informując że w związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych 

należało zmienić i zaktualizować podstawę prawną i tak: artykuł 266, ust 2  ustawy z 

dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z 

późniejszymi zmianami ) obliguje organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego do określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego. Ponadto w poprzedniej uchwale w parafie 

1 pkt 1 błędnie określono zakres informacji dodając formę sprawozdania rocznego co 

nie jest zgodne z treścią art. 266 ust.2 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 

sierpnia 2009r. Dz. U. Nr 157 poz. 1240. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska otworzyła 

dyskusje w tym punkcie. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna 

Rogulska odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 
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Uchwała Nr LVIII/255/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Mieroszów za I półrocze danego roku budżetowego została podjęta 13 głosami „za”,  

0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się”. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6 do tego protokołu. 

 

Ad.11.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: zakresu i formy 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze samorządowej instytucji 

kultury utworzonej w celu wykonywania zadań publicznych omówiła Skarbnik 

Gminy – Pani Iwona Wojciechowska – Zatorska, informując że w związku  

ze zmianą ustawy o finansach publicznych należało zmienić i zaktualizować podstawę 

prawną i tak: artykuł 266, ust 2  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach 

publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późniejszymi zmianami ) obliguje organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego do określenia zakresu i formy 

informacji  

o przebiegu wykonania budżetu, o której mowa w art. 265 a dotyczy jednostek dla 

których organem założycielskim jest jednostka samorządu terytorialnego ( art. 9  pkt  

13 cytowanej ustawy) czyli państwowych i samorządowych instytucji kultury. Ponadto 

w poprzedniej uchwale w paragrafie 1 błędnie określono zakres informacji dodając 

formę sprawozdania rocznego co nie jest zgodne z treścią art. 266 ust.2 ustawy  

o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009r. Dz. U. Nr 157 poz. 1240. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska otworzyła 

dyskusje w tym punkcie. 

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 
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W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna 

Rogulska odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr LVIII/256/10 Rady Miejskiej Mieroszowa z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie  zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 

samorządowej instytucji kultury utworzonej w celu wykonywania zadań publicznych 

została podjęta 13 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującymi się”. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 7 do tego protokołu. 

 

Ad.12.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości, opłaty od posiadania psów oraz 

zwolnień  

z tych podatków na 2011 rok omówił Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej 

Laszkiewicz,  informując że zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. 

o podatkach i opłatach lokalnych (t.j. Dz. U. z 2010r. Nr 95 poz. 613 z późniejszymi 

zmianami) Minister Finansów, w drodze obwieszczenia, ogłasza górne granice stawek 

kwotowych podatków od nieruchomości, opłat od posiadania psów. 

Stawki obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie zmianie na 

następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi wzrostu cen 

towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym 

stawki ulegają zmianie,w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. 

Zgodnie z komunikatem Prezesa GUS z dnia 13 lipca 2010r. opublikowanym  

w Monitorze Polskim z dnia 26 lipca 2010r. Nr 51, poz. 688, wskaźnik cen towarów  

i usług konsumpcyjnym w pierwszym półroczu 2010r. w stosunku do pierwszego 

półrocza 2009r. wyniósł 2,6 %. 
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Wobec powyższego Minister Finansów ustalając maksymalne stawki na 2011r. 

dokonał czynności technicznej polegającej na przeliczeniu górnych granic stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych zgodnie ze wskaźnikiem. 

Minister Finansów w obwieszczeniu z dnia 30 lipca 2010r. (M. P. z dnia 06 sierpnia 

2010r.  

Nr 55, poz. 755) określił górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych  

w 2011r. 

 

I. Ustalone w ten sposób górne granice stawek podatku od nieruchomości na 

2011r.     wynoszą: 

1. od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej,  

bez względu na sposób ich zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków 

                                                                                         - 0,80 zł/m2  

2. od gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub 

elektrowni wodnych        - 4,15zł  

od 1 ha powierzchni 

3. od pozostałych gruntów                         -    0,41 zł/m2 

powierzchni 

4. od budynków mieszkalnych lub ich części       - 0,67 zł/m2 p.u. 

5. od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie tej działalności 

gospodarczej                - 21,05 

zł/m2 p.u. 

6. od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej  

w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym            - 9,82 

zł/m2 p.u. 

7. od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej  

w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych            - 4,27 zł/m2 

p.u. 

8. od  pozostałych budynków          - 7,06 zł/m 2 p.u. 
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9. od budowli                         - 2%             

ich wartości 

 

Proponuję podwyższyć stawki obowiązujące w 2010 roku w stopniu niższym  

od wskaźnika wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w trzech pierwszych 

kwartałach 2010 roku w stosunku do poprzedniego czyli o 2,00 %. 

 

   Grupy 

wykazane w: 

Stawki 
maksymalne 

Stawki 

stosowane 

w 2010r. 

Stawki 
proponowane  

 

2011r. na 2011r. w zł 
Różnica  

(poz. 4-3) 

poz. 1 

poz. 2 

poz. 3 

poz. 4 

poz. 5 

poz. 6 

poz. 7 

poz. 8 

poz. 9 

0,80 

4,15 

0,41 

0,67 

21,05 

9,82 

4,27 

7,06 

2 % wartości 

0,72 

3,74 

0,35 

0,60 

19,69 

9,41 

3,92 

5,84 

2 % wartości 

0,73 

3,81 

0,36 

0,61 

20,08 

9,60 

4,00 

5,96 

2 % wartości 

0,01 

0,07 

0,01 

0,01 

0,39 

0,19 

0,08 

0,12 

- 

 

 

II. Stawka  maksymalna  opłaty od posiadania psów wynosi w 2011r. – 110,66 zł. 

Uchwalona stawka na 2010 rok wynosiła – 40,00 zł. 

Na 2011 rok proponuję uchwalenie stawki w wysokości 30,00 zł tj. obniżenie o kwotę 

10,00 zł. 

Przy uchwalaniu stawek podatkowych należy mieć na uwadze fakt, że podatki pełnią 

przede wszystkim funkcję fiskalną i głównym zadaniem polityki podatkowej jest 

zapewnienie budżetowi gminy zagwarantowanych ustawowo dochodów celem 

realizacji zadań własnych na rzecz społeczności lokalnej. Podatek od nieruchomości 

stanowi jedno z ważniejszych źródeł dochodów budżetu gminy (w 2009 roku dochody 

z podatku od nieruchomości stanowiły 14,32 % wszystkich dochodów Gminy) 
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Dlatego też, ustalając stawki podatkowe należy uwzględnić nie tylko obciążenia 

finansowe poszczególnych podatników, ale również potrzeby całej wspólnoty 

samorządowej i możliwość ich zaspokojenia w kontekście realizowanych dochodów 

własnych. 

Skutkiem finansowym proponowanych stawek podatkowych w porównaniu do stawek 

obowiązujących w roku bieżącym, będzie wzrost potencjalnych dochodów  

o 45.134,33 zł (w tym: 30.814,00 zł – osoby prawne oraz 14.320,33 zł – osoby 

fizyczne). 

Skutkiem finansowym obniżenia górnych stawek podatku od nieruchomości będzie 

uszczuplenie potencjalnych dochodów gminy o ok. 198.679,15 zł (w tym: 123.097,23 

zł – osoby prawne oraz 75.581,92 zł – osoby fizyczne) w stosunku do maksymalnych 

stawek na 2011 rok.  

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna Rogulska otworzyła dyskusje  

w tpm punkcie. 

 

W dyskusji brali udział :  

 

Radny – Pan Piotr Brzęcki w kontekście wzrostu podatków i opłat lokalnych 

zaplanowanych na przyszły rok zwrócił się z pytaniem czy będą podjęte strategiczne 

działania ze strony Burmistrza w kierunku obniżenia kosztów funkcjonowania 

jednostek organizacyjnych gminy. 

 

Burmistrz Mieroszowa zauważył, że tutaj należy wziąć pod uwagę poziom wzrostu 

kosztów bieżących. Propozycja wzrostu podatków jest mniejsza niż ta, którą 

zaproponował Minister finansów i wynosi tylko 2%. Dzięki temu wrosną dochody ale 

będą się również rosły koszty w miarę upływającego czasu 
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Pan Brzęcki zauważył, że od stycznia dojdzie gminie do utrzymania jeszcze jedna 

hala sportowa. Znowu okaże się, że dochody otrzymane ze zwiększonych podatków 

nie są wykorzystywane do realizacji czegoś nowego tylko do utrzymania tego co jest. 

 

Burmistrz Mieroszowa zauważył, że obowiązuje ustawa o samorządzie gminnym, 

która narzuca pewne zadania gminie. Jeżeli gmina ma realizować zadania to musi 

wykładać na to środki. 

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska odczytała projekt uchwały  

i poddała go pod głosowanie, informując jednocześnie że zgodnie z obowiązującym 

Statutem Gminy będzie to głosowanie jawne imienne. 

 

Uchwała Nr LVIII/257/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, opłaty  

od posiadania psów oraz zwolnień z tych podatków na 2011 rok została podjęta   

13 głosami „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymującymi się”. 

 

Za podjęciem powyższej Uchwały głosowali Radni : Pani Maria Chmielnicka, Pan 

Ryszard Gubernat, Pan Krzysztof Kręzel,  Pan Jan Kucharski, Pan Jacek Nahorecki, 

Pani Justyna Rogulska, Pan Michał Sowa, Pani Elżbieta Szczepkowska,   

Pan Mieczysław Wujda, Pan Jerzy Żak, Pan Maciej Baran, Pani Dorota Błażejowska,  

Pan Robert Gałązka. 

 

Przeciw podjęciu Uchwały głosował Radny – Pan Piotr Brzęcki 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8 do tego protokołu. 
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Ad.13.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: objęcia przez 

Gminę Mieroszów nowych 178 udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 

spółki pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „SANIKOM” sp.  

z o. o. w Lubawce omówił Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz, 

informując że Gmina Mieroszów jako udziałowiec w spółce pod firmą 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „SANIKOM” Sp.  z o.o. w Lubawce 

zapisanej do Krajowego Rejestru Sądowego pod nr. 0000029741 uczestniczy we 

wspólnym systemie gospodarki odpadami pod nazwą EKO-SUDETY.   W ramach 

tego systemu  została rozpoczęta realizacja inwestycji pt. „Budowa 

środkowosudeckiego regionu gospodarki odpadami w oparciu o zakład 

unieszkodliwiania odpadów  w Lubawce”.  

Pozwoli to na wybudowanie zakładu unieszkodliwiania odpadów w oparciu  

o technologię prasy wysokiego zgniotu, a tym samym na zamknięcie zamierzeń 

inwestycyjnych spółki w Lubawce. . Przedmiotowe zadanie spowoduje wypełnienie 

wszystkich restrykcyjnych norm UE w zakresie gospodarki odpadami.  

W konsekwencji nie naliczane będą kary. 

Wartość inwestycji będzie kształtowała się w kwocie 26 674 380,00 zł. Wkład własny  

PGK „Sanikom”  do projektu z uwzględnieniem rezerwy inwestycyjnej wyniesie 

8 028 710,00 zł. Aporty pieniężne wniesione przez Gminy będące udziałowcami 

pomogą w sfinansowaniu inwestycji. Gmina Mieroszów wnosząc aport pieniężny  

w wysokości 89 000,00 zł obejmie 178 nowych udziałów o wartości nominalnej  

po 500,00 zł. każdy.  

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej  Baran poinformował, ze projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna Rogulska otworzyła dyskusje  

w tym punkcie. 
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W dyskusji głos zabrali : 

 

Radny – Pan Piotr Brzęcki zwrócił się z pytaniem co stanie się z udziałami, jeżeli 

gmina będzie chciała wystąpić ze spółki. 

 

Burmistrz Mieroszowa – Pan A. Laszkiewicz poinformował, że w takim przypadku 

gmina będzie mogła sprzedać swoje udziały. 

 

Na sesję Rady Miejskiej przybył Radny – Pan Mariusz Liczbiński. Stan obecnych -15. 

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska odczytała projekt uchwały  

i poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr LVIII/258/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie objęcia przez Gminę Mieroszów nowych 178 udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym spółki pod firmą Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 

„SANIKOM” sp. z o. o. w Lubawce została podjęta 10 głosami „za”, 0 „przeciw”,  

4 „wstrzymującymi się”. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.14.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa  w sprawie: zabezpieczenia  

na mieniu gminnym kredytu komercyjnego lub pożyczki z WFOŚiGW  

na zadanie w ramach realizacji projektu „Budowa środkowo sudeckiego regionu 

gospodarki odpadami w oparciu o zakład unieszkodliwiania odpadów  

w Lubawce” omówił Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz , 

informując że poręczenie finansowe udziałowców przedsiębiorstwa związane jest  

z koniecznością wybudowania zakładu unieszkodliwiania odpadów w Lubawce  
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w oparciu o technologię prasy wysokiego zgniotu, co zamyka zamierzenia 

inwestycyjne spółki w Lubawce. Przedmiotowe zadanie spowoduje wypełnienie 

wszystkich restrykcyjnych norm UE w zakresie gospodarki odpadami.  

W konsekwencji nie naliczane będą kary. 

Ze strony Gminy Mieroszów zabezpieczenie kredytu lub pożyczki z WFOŚiGW 

stanowić będzie hipoteka na mieniu gminnym. Brak zabezpieczenia skutkować będzie 

odmową udzielenia kredytu lub pożyczki. Jednocześnie PGK „Sanikom” nie będzie 

mogło zrealizować projektu w ramach systemu gospodarki odpadami EKO-SUDETY, 

gdyż nie ma możliwości sfinansowania tego zadania z własnych środków. Projekt pn. 

„Budowa środkowosudeckiego regionu gospodarki odpadami w oparciu  

o zakład unieszkodliwiania odpadów w Lubawce” zakłada, że całkowita wartość 

netto będzie kształtowała się w kwocie 26 674 380,00 zł. Wkład własny do projektu  

z uwzględnieniem rezerwy inwestycyjnej około 5% wyniesie 8 028 710,00 zł. Zakładana 

wysokość poręczenia spłaty kapitału z tytułu zaciągniętego kredytu komercyjnego lub 

pożyczki WFOŚiGW przez poszczególne Gminy wyniesie 4 021 710,00 zł., natomiast 

suma poręczeń odsetek to kwota 1 664 992,00 zł. Wysokość poręczenia liczona jest 

proporcjonalnie do liczby mieszkańców zamieszkałych na terenie Gminy. Zakładane 

udzielenie zabezpieczenia dla  gminy Mieroszów  wynosi 277 286,00 zł (poręczenie 

spłaty kapitału w kwocie 196 100,00 wraz z odsetkami w kwocie 81 186,00).  

Przedsiębiorstwo przed podpisaniem umowy zostało poproszone o złożenie kompletu 

dokumentów do oceny strony finansowej przedsięwzięcia. Jednym z wymagań jest 

wskazanie zabezpieczenia finansowego, jakim w przypadku Gminy Mieroszów jest 

zabezpieczenie  

na mieniu gminnym podjęte cytowaną uchwałą Rady Miejskiej w Mieroszowie. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusje w tym punkcie. 
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Nikt  nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr LVIII/259/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie zabezpieczenia na mieniu gminnym kredytu komercyjnego lub pożyczki  

z WFOŚiGW na zadanie w ramach realizacji projektu „Budowa środkowo sudeckiego 

regionu gospodarki odpadami w oparciu o zakład unieszkodliwiania odpadów  

w Lubawce” została podjęta 9 głosami „za”, 0 „przeciw”, 5 „wstrzymującymi się”. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do tego protokołu. 

 

Ad.15.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie zasad dalszego 

korzystania przez Wałbrzyski Związek Wodociągów i Kanalizacji z obiektów  

i urządzeń znajdujących się na terenie gminy Mieroszów omówił Pan Tadeusz 

Słocki informując że Uchwałą nr XL/212/09 Rada Miejska Mieroszowa z dnia  

29 grudnia 2009r podjęła decyzję   o wystąpieniu gminy z Wałbrzyskiego Związku  

i Kanalizacji. 

            W myśl § 36 ust 3 statutu związku  w razie wystąpienia  członka Związku 

zwraca się mu wniesiony majątek, o ile nie pogarsza  to korzystanie z pozostałych  

urządzeń Związku.  W takim wypadku Rada gminy, która występuje ze Związku ma 

obowiązek przedłożyć Związkowi zasady  dalszego  korzystania przez Związek  

z obiektów i urządzeń znajdujących się na terenie tej gminy. 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej poinformował, ze projekt uchwały był omawiany 

na posiedzeniu Komisji Ogólnej. Do projektu uchwały został złożony i przyjęty 

wniosek zmieniający zapis § 1 ust. 3 o następującej treści : „sprzedaż wody będzie 

ustalona po cenach ekonomicznie uzasadnionych licząc według pomiaru wydobytej 

wody, na terenie gminy Mieroszów”. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Mieroszowa – Pani Justyna Rogulska otworzyła 

dyskusje w tym punkcie. 

 

W dyskusji brali udział  : Radny – Pan Mariusz Liczbiński, Pan Tadeusz Słocki, 

Radny- Pan Maciej Baran, Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz, Radny 

– Pan Jerzy Żak, Radny – Pan Krzysztof Kręzel. 

 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani 

Justyna Rogulska odczytała projekt uchwały uwzględnieniem wniosku przyjętego 

przez Komisję Ogólną  i poddała go pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr LVIII/260/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie zasad dalszego korzystania przez Wałbrzyski Związek Wodociągów  

i Kanalizacji z obiektów i urządzeń znajdujących się na terenie gminy Mieroszów 

została podjęta 10 głosami „za”, 0 „przeciw”, 5 „wstrzymującymi się”. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.16.Projekt uchwały Rady Miejskiej Mieroszowa w sprawie: gromadzenia 

dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki budżetowe 

prowadzące działalność w zakresie oświaty omówiła Dyrektor Zespołu Obsługi 

Szkół – Pani Barbara Milewska, informując że w związku ze zmianami w sektorze 

finansów publicznych polegających  min. na likwidacji rachunku dochodów własnych 

prowadzonych przez samorządowe jednostki budżetowe dokonuje się następujących 

zmian : 

1. rachunki dochodów własnych zostaną zlikwidowane z dniem 31 grudnia 

2010r., 

2. zgodnie z art. 223 ustawy o Finansach Publicznych mogą powstać wydzielone 

rachunki dochodów dla jednostek prowadzących działalność określona w ustawie  

z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty. 
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Dochody na wydzielonych rachunkach jednostki budżetowe samorządu terytorialnego 

działające w obszarze oświaty mogą gromadzić od 1 stycznia 2011 roku. 

 

Uchwała nie powoduje konsekwencji dla budżetu gminy 

 

Przewodniczący Komisji Ogólnej – Pan Maciej Baran poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Ogólnej i została zaopiniowana 

pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Justyna Rogulska otworzyła dyskusje  

w tym punkcie.  

 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

 

Uchwała Nr LVIII/261/10 Rady Miejskiej Mieroszowa, z dnia 29 października 2010r. 

w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe 

jednostki budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty została podjęta  

13 głosami „za”( jednogłośnie ). 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12 do tego protokołu. 

 

Ad.17.Odpowiedzi na pytania zadane na poprzedniej sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, ze na poprzedniej sesji nie było 

pytań. 

 

Ad.18.Odpowiedzi na zapytania, oświadczenia i wnioski radnych. 

 

Na pytanie Radnej – Pani Elżbiety Szczepkowskiej w sprawie kosztu rekultywacji 

wysypiska śmieci i co będzie do zrealizowania po stronie gminy odpowiedzi udzielił 

Burmistrz Mieroszowa – Pan Andrzej Laszkiewicz , informując że Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska ogłosił nabór wniosków na otrzymanie dotacji, na rekultywację 
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wysypisk zamkniętych do końca 2009r. określając maksymalne dofinansowanie  

w wysokości 500 tys. na hektar. Taki wniosek został sporządzony i dostarczony  

do NFOŚ z wnioskiem o dotację na poziomie 1 mln. zł, natomiast gmina jest  

w posiadaniu dokumentacji wraz z kosztorysem inwestorskim, który określa wielkość 

zadania na poziomie 3 330 000 zł. 

 

Radna – Pani Elżbieta Szczepkowska zauważyła, że z wypowiedzi Pana Burmistrza 

wynika, że rekultywacją wysypiska ma się zająć gmina. Przy omawianiu tego tematu 

na komisji i sesji była mowa, że po przejęciu tego wysypiska przez spółkę SANIKOM 

ma być ono zrekultywowane właśnie przez tą spółkę. 

 

Burmistrz Mieroszowa poinformował, że spółka SANIKOM nie miała podstaw  

do złożenia takiego wniosku. Tylko gmina mogła to zrobić bo jest właścicielem 

wysypiska. 

 

Na pytanie Radnego – Pana Ryszarda Gubernata czego dotyczył aneks do umowy  

o modernizację Przedszkola Miejskiego, odpowiedzi udzielił Burmistrz Mieroszowa – 

Pan Andrzej Laszkiewicz, informując że były dwa etapy modernizacji przedszkola na 

przełomie lat 2009 – 2010. Mowa jest o pierwszym etapie tam gdzie gmina zaciągała 

pożyczkę z WFOŚ na termomodernizację. Ta pożyczka była określona na kwotę 270 

tys. zł, natomiast podpisany aneks dotyczył tylko zmiany harmonogramu rzeczowo – 

finansowego, ponieważ było zmniejszenie kosztów zadania o kwotę 41 891 zł z tytułu 

obniżenia VAT-u dla wykonawcy. To jest obiekt zabytkowy i gmina występowała  

o interpretacje przepisów do Ministra Finansów i w konsekwencji gmina otrzymała 

opinię, że VAT powinien być obniżony. 

 

Na pytanie Radnego – Pana Macieja Baran kiedy zostanie przekazany lokal  

w Unisławiu Śląskim na podstawie Uchwały Rady odpowiedzi udzielił Burmistrz 

Mieroszowa informując, że na podstawie tej Uchwały została sporządzona umowa, 

którą podpisała Pani Sołtys, natomiast ma być jeszcze opinia radcy prawnego i jeżeli 

nie będzie uwag to Kierownictwo Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
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podpisze i do końca przyszłego tygodnia lokal powinien być protokolarnie 

przekazany. 

 

Ad.19.Wolne wnioski, informacje, apele. 

 

Radny – Pan Maciej Baran zaapelował o doprowadzenie do ładu tablicy  

informacyjnej, która jest postawiona na drodze do granicy po stronie czeskiej  

i o bardziej logiczne postawienie tablicy przy wjeździe do Mieroszowa. 

Radna – Pani Elżbieta Szczepkowska zwróciła się z prośbą o większy nadzór nad 

pracownikami porządkującymi rowy melioracyjne. 

 

Radny – Pan Mariusz Liczbiński zaprosił do udziału w szkoleniach dotyczących 

działalności mieszkańców w organizacjach pozarządowych. W ramach tego szkolenia 

będzie można poznać w jaki sposób funkcjonują te organizacje, jak pozyskiwać środki 

na ich funkcjonowanie. Drugi projekt szkoleniowy pn. komputer twoje okno na świat, 

będzie skierowany dla osób powyżej 45 roku życia z zakresu podstawowej obsługi 

komputera. 

 

Burmistrz Mieroszowa poinformował o uroczystym otwarciu  świetlicy 

środowiskowej, która po raz pierwszy zaistnieje w naszym mieście. 

Ponadto Burmistrz poprosił o ewentualne rozważenie zakupu gier w celu wyposażenia 

tej świetlicy. 

 

Ad.20.Zakończenia obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 

zamknęła LVIII sesję Rady Miejskiej dziękując wszystkim za przybycie. 

 

 

Protokołowała : 

Agnieszka Podgórska  


